
پرسش ۵۹۳: سوال در مورد جن و تاثیر بر انسان

السؤال/ ٥٩٣: السلام علیكم. 
ھل القط الأسود من الجن، وكیف التخلص منھ؟ 

ھل یجوز تحضیر الجن المؤمن؟ 
ھل لبان الذكر یجذب نوع من الجن؟ 

ھل یمكن للجن أن یمس الإنسان ویلبسھ ویؤذیھ ویقتلھ؟ 
ھل الجن ممكن أن یتشكل ویأتي بالیقظة على شكل نوع من أنواع الحیوانات؟ 

ما ھو أفضل حرز من الجن؟ 
وشكراً. 

المرسل: علي عبد الكریم - الكویت 

پرسش ۵۹۳: 
 السلام علیکم. 

آیا گربه ی سیاه از جن است؟ و چگونه می توان از آن خلاص شد؟ 
آیا احضار جن مؤمن مجاز است؟ 

آیا صمغ کندر، جذب کننده  نوعی از جن است؟ 
آیا جن می تواند انسان را لمس کند، او را به اشتباه بیندازد، آزار نماید و بکشد؟ 

آیا جن می تواند تغییر شکل دهد و در بیداری به صورت یکی از حیوانات ظاهر شود؟ 
بهترین حِرز برای در امان ماندن از جن چیست؟ با تشکر. 

فرستنده: علی عبدالکریم - کویت 

الجواب: بسم الله الرحمن الرحیم 



والحـمد m رب الـعالـمین، وصـلى الله عـلى محـمد وآل محـمد الأئـمة والمھـدیـین 
وسلم تسلیماً. 

 ً الـجن یـمكن أن یـمسّ بـعض الـحیوانـات ویـوجـھھا جـزئـیاً ویحـركـھا جـزئـیا
بـالاتـجاه الـذي یـریـده، تـمامـاً كـما یـمس الإنـسان ویـصیبھ جـزئـیاً، بـفقدان 
السـیطرة عـلى سـلوكـھ وكـلامـھ وتـصرفـاتـھ، وأفـضل حـرز مـن الـجن ھـو 
الـتحصّن بخـلیفة الله فـي زمـانـك، وبـالـقرآن الـكریـم، وبـكلام الله سـبحانـھ 
وتـعالـى حـتى لـو كـان حـدیـثاً قـدسـیاً مـرویـاً، أو حـتى مـا صـح مـن الـتوراة 

والإنجیل. 
پاسخ: بسم الله الرحمن الرحیم 

و الحـمد لـله رب الـعالمین، و صلی الـله علی محـمد و آل محـمد الائـمة و المهـدیین و 
سلم تسلیماً.  

جـن می تـوانـد بـرخی حیوانـات را لـمس کند و آن هـا را بـه طـور محـدود و انـدک، بـه سـمت و 
سـویی که خـودش می خـواهـد بـه حـرکت وادارد، دقیقاً هـمان طـور که می تـوانـد بـه طـور جـزئی 
انـسان را انـدکی لـمس کند و بـا او بـرخـورد نـماید ولی قـادر بـه سیطره بـر رفـتار و کلام و 
سـلوک او نیست. بـرتـرین حـرز از جـن، تـحصن و پـناه بـردن بـه خـلیفه ی خـدا در زمـانـت، بـه 
قـرآن کریم و بـه سـخن خـدای سـبحان اسـت، حتی اگـر یک حـدیث قـدسی روایت شـده 

باشد، یا حتی مطالب صحیح از تورات و انجیل. 

وتـحضیر الـجن مـمكن وجـائـز إن كـان لـغرض راجـح وشـرعـي، ولـكن 
یـجب أن تـعلم أن الـجن أغـلبھم یـكذبـون، وأنـھم مـوجـودون بـأعـداد كـبیرة فـي 
كـل مـكان، ویـمكن أن یخـدعـون مـن یـحضرھـم بـبساطـة، إضـافـة إلـى أنـھم 
یـمكن بـسھولـة أن یـؤذون مـن یـقوم بـتحضیرھـم؛ لأنـھ عـادة یـكون مـصاب 

بداء الأنا فیكون ضعیفاً جداً أمامھم. 
وأذاھــم لــلإنــسان مــنھ النفســي وھــو مــعروف لــلكل، ومــنھ الأمــراض 

الجسدیة. 



احـضار جـن ممکن و جـایز اسـت، اگـر بـرای غـرض راجـح و شـرعی بـاشـد؛ ولی بـاید بـدانی 
که اغـلب جـن هـا دروغ می گـویند و جنیان بـه تـعداد زیاد در هـر مکانی حـضور دارنـد و 
بـه آسـانی می تـوانـند کسانی که آن هـا را احـضار می کنند فـریب دهـند. عـلاوه بـر این، جـن هـا 
بـه سـادگی می تـوانـند کسی که بـه احـضار آن هـا اقـدام می کند را آزار بـرسـانـند زیرا مـعمولاً این 

افراد گرفتار بیماری منیّت هستند و در برابر اجنه بسیار ضعیف اند. 
اذیتی که اجـنه بـه انـسان می رسـانـند، یکی روحی اسـت که بـرای هـمه آشـناسـت و 

دیگری بیماری های جسمی است. 

ومـسألـة أن الـجن یـقتل الإنـسان بـصورة مـباشـرة غـیر صـحیحة، فـھو 
 ً لـیس لـھ سـلطة لـفعل ھـذا، ولـكن یـمكن أن یـمس الإنـسان ویـؤذیـھ نفسـیا
ویـجعلھ یـؤذي نـفسھ، وربـما أیـضاً یـؤذي غـیره، ویـمكن أن یتسـبب لـلإنـسان 
بـأمـراض جسـدیـة بـطرق كـثیرة، مـنھا مـثلاً نـقل الجـراثـیم إلـى طـعامـھ وشـرابـھ 
وتـنفسھ، وذكـر اسـم الله عـند الأكـل والشـرب وفـي كـل حـال یـدفـع شـرھـم إن 

شاء الله. 
این مـوضـوع که جـن، انـسانی را بـه طـور مسـتقیم بکُشد صحیح نیست زیرا اجـنه تسـلط و 
قـدرتی بـرای انـجام این کار نـدارنـد ولی می تـوانـند انـسان را لـمس کنند و او را از لـحاظ 
روحی آزار دهـند و او را در وضعیت خـودآزاری و چـه بـسا آزار رسـانـدن بـه دیگری قـرار دهـند. 
جـن می تـوانـد بـا روش هـای مـختلف انـسان را بـه بیماری هـای جـسمانی مـبتلا سـازد؛ مـثلاً از 
طـریق انـتقال دادن میکروب بـه غـذا، نـوشیدنی و تـنفس فـرد. ذکر نـام خـدا بـه هـنگام 

خوردن، نوشیدن و در همه حال، شر آن ها را برطرف می سازد، ان شاء الله! 

وفقكم الله وسدد خطاكم، والسلام علیكم ورحمة الله وبركاتھ. 
  أحمد الحسن - محرم الحرام/ ١٤٣٢ ھـ 



خداوند شما را توفیق دهد و گام هایتان را استوار سازد! 
والسلام علیکم و رحمة الله و برکاته. 

احمد الحسن - محرم الحرام / ۱۴۳۲ ه ـ.ق. 
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